
Komise mládeže 18.2. 2023 (Ostrava):  

Přítomni: Sobčíková, Černý, Rakowski, Kopecký, Škrabal, Dejdar  

Omluveni: Koutník, Dvořák, Větrovcová 

Předsedkyně komise mládeže seznámila přítomné s programem schůze: 

1) SpS 2024-2025 

2) Plán práce 2023 

3) Ostatní 

 

L. Dejdar: požádal také o seznámení s plánovaným rozpočtem na rok 2024.  

J. Sobčíková: Vychází z koncepce, neměl by se krátit.  

Zahájeno projednávání:  

1) SpS 2024-2025: 

- L. Dejdar navrhuje vytvoření minimálních počtů SpS na jednotlivé kraje. Tzn.: Zařadit do 

kritéria hodnocení SpS minimální počet SpS na jednotlivé kraje tak, aby bylo zachováno 

celorepublikové rozložení v případě ubytku fin. prostředků.  

Úkol: OM zpracuje minimální počty SpS v krajích a seznámí KM 

- J. Sobčíková informovala o tom, že Smlouvy SpS budou uzavřeny dle rozhodnutí 

předsednictva ČAS na dva roky. 

- J. Sobčíková seznámila s harmonogramem výběrového řízení n a roka 2024-2025: 

Duben závazná přihláška do SpS 2024-2025 viz pokyny ČAS 

15.10. 2023  -  ukončení hodnotícího období  

Do 22.10.2023 - sběr podkladů pro vydání rozhodnutí 

Do 31.10.2023 - Kontrola podkladů pro vydání rozhodnutí přihlášenými oddíly  

Listopad 2023 předložení návrhu KM ke schválení předsednictvem ČAS 

- Z. Rakowski dal podnět, aby statistiky ČAS počítali hodnocení SpS automaticky. Chceme, aby 

oddíl viděl i průběžné hodnocení sám v průběhu roku.  

- Proběhla diskuze nad hodnotícími kritérii – návrh J. Koutník – počítat MČR v přespolním běhu 

do 24. místa, Komise tento návrh přijala.  

- J. Sobčíková otevřela diskuzi, jak bodovat trenéry SG, kteří mají registraci v klubech, ale trénují 

závodníky z jiných klubů, které z toho následně v hodnocení profitují. Proběhla široká diskuze.  

Zazněly návrhy: snížit hodnocení u trenérů SG -5 bodů, dalším návrhem bylo, aby klub doložil, že  

trenér prokazatelně netrénuje pouze atlety u mateřského klubu. Téma neuzavřeno. 

- Úkol: členové KM vyzvání k zasílání návrhu k řešení tohoto problému do další KM. 

______________________________________________________________________________   

2) Plán práce na rok 2023:  

J. Sobčíková seznámila s návrhem práce na rok 2023: 

a) Soutěže mládeže 2024-2025:  

Zaměřit se na kvalitu soutěží mládeže – družstev i jednotlivců.   



J. Sobčíková - je nutné analyzovat soutěže u nás a v zahraničí a následně navrhnout koncept úpravy 

soutěží u nás.  KM na základě tohoto vyjádření navrhuje analyzovat soutěže mládeže v úspěšných 

zemích kat. dospělých, a to Norsko, Polsko, Německo, Holandsko. 

 

Úkol: J. Koutník -. Připravit zadání pro analýzu mládežnických soutěží ČR. Na základě těchto zadání 

KM požádá soutěžní oddělení o zpracování analýzy. Termíny nebyly určeny.  

Na základě těchto analýz připraví KM komplexní návrh soutěží mládeže pro budoucí roky, který 

předloží soutěžní komisi.  

Ostatní k soutěžím:  

L. Dejdar – se dotázal na systém schvalování změn v soutěžích. J. Sobčíková informovala, že 

změny dělá oddělení soutěží a informuje předsedkyni KM.  

Diskuze nad tématem soutěží zejména pak nad konceptem DNA u žáků v rámci MKU v červnu – Z. 

Rakowski upozornil, že např. Olomoucký kraj nevidí přínos v DNA v tomto termínu.  

L. Dejdar doporučil přesunout MKU žactva do podzimních měsíců a tam ho pojmout formátem DNA. 

Do června pak směrovat MČR žactva. Podzimní termín pro MČR žáků často poškozuje počasí a 

prázdniny. Červen nebo počátek července koresponduje lépe se školní rokem. Diskuze DNA dále 

nepokračovala. Bude pokračovat po DNA Madrid, tak, aby šla objektivněji posoudit.   

KM – vyzývá soutěžní oddělení, aby podklady k projednávání změn v soutěžích mládeže byly 

nejprve projednány na komisi mládeže, která vydá doporučující stanovisko.  

Z. Rakowski upozornil J. Sobčíkovou, že se o změně v MKU žactva dozvěděl náhodně a nebylo to na 

KM projednáváno.  

T. Kopecký – zavedl diskuzi nad tématem závodění na vyšších překážkách a s těžším náčiním v rámci 

soutěží mládeže v soutěžích dospělých. Proběhla diskuze nad touto problematikou.   

b) Odchod atletů do zahraničí:  

Pracovat aktivněji s atlety odcházejícími do zahraničí. Snaha mapovat studijní, tréninkové a závodní 

podmínky v zahraničí ještě před jejich odchodem a mít možnost doporučit Univerzitu, která by jim 

vyhovovala a vedla k atletickému růstu. KM projedná zavedení koordinátora pro tuto činnost.  

J. Sobčíková-informovala, že s atlety v zahraničí, kteří jsou v VSCM je v kontaktu J. Ondráček.  

Diskuze nad odchody do USA. 

KM – se shoduje na tom, že je nutné výrazně zlepšovat podmínky RSC ve všech oblastech a 

informovat o podmínkách mladé atlety. O odchodech atletů do zahraničí bude komise dále jednat 

na dalších jednáních. 

b) Zdravotní zabezpečení mladých atletů -následná péče a prevence:  

Zlepšit zdravotní zabezpečení, především následnou péči po zranění a prevenci zranění u mladých 

atletů. 

Úkol – L. Dejdar, připravit dotazník pro managery, kteří zjistí úroveň péče v jednotlivých klubech ve 

svých krajích. Připravený dotazník zaslat  J. Sobčíkové    

 



c) Transparentnost 

Pracovat na zlepšení informovanosti atletů i trenérů v rámci ČAS:  

KM pověřuje J. Sobčíkovou, aby probrala s šéftrenérem transparentnost tzn.: zveřejňování 

seznamů atletů v reprezentaci, zařazených do RSC, prostředky na přípravu, plán akcí, 

většina materiálů by měla být zaslána již před trenérským aktivem.  

 

d) Vzdělávání atletů:  

Vzdělávání atletů jako podpora klubům, jako jedno z řešení personální nedostatečnosti a jako 

investice do budoucnosti atletiky: 

KM dává podnět Metodické komisi, aby připravila vzdělávací program pro atlety SCM 

(mimo kategorie TOP) tak, aby měli povinnost se vzdělávat v oblasti trenérství (TŽ) a 

rozhodčí. Zatím volitelná forma. Benefit pro kluby i atlety, být součástí SCM a zároveň 

personální posílení klubů a krajů. Nutné provázat i s praxí.    

 

3) Ostatní:   

J. Sobčíková informovala o dotaci pro školní soutěže, zajišťuje KAAO ve spolupráci s ČAS.  

 

 

 

 

 


